
 کادرفنی و مدیریت 
استقلال یکدل شوند

نامجو مطلق: 
استقلالی ها جام 

حذفی را جدی بگیرند
  مجیــد نامجــو مطلــق بازیکــن 
سابق اســتقلال در مورد بازی این 
تیم مقابل مس رفسنجان در جام 
حذفــی، گفــت: »هر بازی شــرایط 
خــاص خــودش را دارد بخصوص 
در جــام حذفــی کــه می توانــد پــل 
نزدیکــی بــه لیــگ قهرمانان آســیا 
باشــد. یــک تیــم می توانــد بــا 4-5 
بــازی ســهمیه آســیایی بگیــرد و 
بــه همیــن خاطــر راه کوتاه تــری 
نســبت بــه لیــگ اســت. بنابرایــن 
بایــد ایــن بازی هــا را جــدی بگیرند 
کــه قطعــاً ایــن تفکــر بیــن اعضای 
کادرفنــی و بازیکنــان تیــم وجــود 
دارد. هرچند بازی ســختی اســت. 
بــا ایــن حــال بــا نــوع و ســبکی کــه 
استقلال دارد خیلی مشکل است 
تیمــی بتوانــد مقابلــش بــه بــرد 
برســد، هرچنــد مــس رفســنجان 
تیــم خوبیســت و اســتقلال بــازی 
ســنگینی پیش رو دارد. به همین 
خاطــر بایــد بــا تمــام تــوان وارد 
زمیــن شــوند تــا نتیجــه لازم را 
بگیرنــد.« نامجومطلــق در مــورد 
حواشــی اخیــر اســتقلال گفــت: 
»همــه شــرایط بــرای اســتقلال 
فراهم اســت و تیم کیفیت خوبی 
رد. الان صدرنشــین لیــگ  دا
اســت و قطعــاً هــواداران از رونــد 
نتیجه گیــری راضــی هســتند. تنها 
چیــزی کــه ممکــن اســت زمانــی 
بــه تیــم آســیب بزنــد، اختلافــات 
مدیریــت و کادرفنــی اســت کــه 
باید هرچه زودتر حل شوند. برای 
موفقیــت یــک مجموعــه، همــه 
عوامل باید یکدل کنار هم باشــند 
و بــه هم کمک کنند. بنابراین این 
اختلافــات بایــد هرچــه زودتــر از 
بین بروند. هرچقدر طول بکشــد، 
ممکــن اســت زمانی ســر بــاز کند 

کــه دیگــر نتــوان کاری کــرد.«
 

تحسین یک 
پیشکسوت از 

باشگاه استقلال
ت  پیشکســو ی  ر نــو محمــد 
اســتقلال در خصــوص اطلاعیــه 
باشــگاه اســتقلال در حمایــت 
از جــواد نکونــام و رد شــایعات 
بازگشــت فرهــاد مجیــدی بــه این 
تیــم، گفــت: »بایــد چنیــن اتفاقی 
می افتــاد. نکونــام بــا اســتقلال 
قــرارداد دارد و همچنیــن در 
کارش موفــق بــوده اســت. تیــم او 
بــا صدرنشــینی نیم فصــل اول را 
بــه پایــان رســاند. الان هم مســیر 
خوبــی را در پیــش گرفتــه و بــه 
ســمت قهرمانــی حرکــت می کند. 
دشــمنان و برخــی افــراد که بیرون 
ند، دنبــال شــیطنت  نشســته ا
و به هــم ریختــن تیــم هســتند. 
مــا هــم در کنــار تیــم و باشــگاه 
اســتقلال محکــم می ایســتیم. 
باشــگاه کار درســتی انجــام داد و 
بایــد هم پشــت ســرمربی باشــد. 
بلافاصله نســبت به این شایعات 
واکنــش نشــان داد و اجــازه نــداد 
تیــم دچــار حاشــیه شــود. درواقع 
نقشــه دشــمنان بــه خوبــی نقش 
برآب شد. ما هم فرهاد را دوست 
داریم اما به هرحال آنجا در کارش 
موفــق نبــود و امیــدوارم در ادامــه 
راهــش در هــر تیمــی که مشــغول 
بــه فعالیــت شــد، موفــق باشــد.«

 

چهره خاص استقلال
بــا اضافــه شــدن رافائــل ســیلوا 
یمــان ســلیمی در  و آمادگــی ا
هفته هــای اخیــر ترکیــب خــط 
عــی اســتقلال دســتخوش  دفا
و محمد حســین  شــده  تغییــر 
مرادمنــد نیمکت نشــین شــده 
است. او که در دقایق پایانی بازی 
برابر سپاهان برای ایجاد برتری در 
نبردهای هوایی به زمین آمد، این 
فرصــت را دارد تــا در جــام حذفــی 
و دیــدار مقابل مس رفســنجان از 
ابتــدا بــه میــدان بــرود و گل بزنــد.

 zخبر

 سینا سعیدی فر

منتظر تصمیم استقلال

ســینا ســعیدی فر که به صورت قرضی به تیم شــمس آذر قزوین رفته اســت، 
منتظر تصمیم باشگاه استقلال برای آینده فوتبالی اش است و در این زمینه 
می گوید: »باشــگاه اســتقلال بسیار باشگاه بزرگی است. هرکس آرزو دارد در 
آن تیم حتی چند دقیقه بازی کند. به بازی کردن در استقلال افتخار می کنم. 
در ضمــن بنــده به صورت قرضی به شــمس آذر پیوســتم و یــک فصل دیگر با 

اســتقلال قرارداد دارم و باید باشــگاه تصمیم نهایی را بگیرد.«

 رضا عادل

داور مصدوم؟!

کمیتــه داوران اســامی داوران قضــاوت کننــده در مرحلــه یک شــانزدهم جــام 
حذفــی را اعــلام کــرد که طی آن، رضا عادل باید جدال اســتقلال و مس را ســوت 
بزنــد. عــادل قــرار بود بازی پرســپولیس در لیگ را ســوت بزند امــا کمیته داوران 
در ایــن خصــوص اعــلام کــرد کــه عــادل بــه دلیــل مصدومیــت قادر بــه قضاوت 
این بازی نیســت و علی صفایی جایگزین او شــد. حالا و با پشــت ســر گذاشــته 
شــدن دوران نقاهت، عادل مشــکلی برای داوری این مســابقه نخواهد داشت.

 مهرداد محمدی

احیا در جام حذفی

شــاگردان نکونــام درحالــی بــرای دومین بــار در این فصل با نارنجی پوشــان 
دیــدار می کننــد کــه جــام حذفــی مجــال مناســبی بــرای کادر فنــی اســت تا 
بازیکنانــی کــه در لیــگ کمتر بــه میدان رفته اند را به کار بگیــرد. یکی از این 
بازیکنان مهرداد محمدی اســت. مهم ترین خرید پیش فصل اســتقلال که 
بــر خــلاف انتظــارات و عملکرد اولیه در فصل، نمایش هــای نه چندان مؤثر 

او در میانــه فصــل نیمکت نشــینی را برایش به دنبال داشــت.

خیلی ها معتقدند 
داوران خانم تجربه 
لازم برای کمک به 

کوبل داوری را ندارد. 
چقدر با این موضوع 

موافق هستید؟ 
قربانی در پاسخ 

می گوید: »تفکیک 
جنسیتی معنایی 
ندارد. من و خانم 

ذکایی دانش و 
توانایی قضاوت را 
داریم و اگر همت 

کمیته داوران باشد 
و چنین تصمیم 
بگیرند، بهترین 

تصمیمات را در دربی 
خواهیم گرفت
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»داور دربـی چـه کسـی خواهـد بـود؟ 
دربـی بـا وی ای آر برگـزار می شـود؟ اگـر 
در دربـی بـاز هـم از سیسـتم ویدیویـی 
اسـتفاده کننـد در اتـاق وار نیـاز اسـت 
که داور خارجی حضور داشـته باشـد؟« 
بـا اینکـه یـک بـازی در جام حذفی و یک 
بـازی در لیـگ برتـر بایـد برگـزار شـود تـا 
دو تیم اسـتقلال و پرسـپولیس به بازی 
دربـی برسـند، امـا چـون فاصلـه بازی هـا 
کـم اسـت و کمتـر از 10 روز تـا ایـن بـازی 
حسـاس در پیـش اسـت، بـاز هـم ایـن 
سـؤال پیـش می آیـد اگـر از وی ای آر در 
این بازی استفاده شود قرار است کدام 
داور قاضـی ایـن میـدان شـود و تکلیـف 
اتـاق وار چیسـت؟ پاسـخ سـؤال اول کـه 
مشخص خواهد بود و به احتمال خیلی 
زیـاد در ایـن دربـی پیـش رو از سیسـتم 
ویدیویی استفاده خواهد شد، اما چون 
ایـن سیسـتم نیـاز بـه مـدرک لایسـنس 
از سـوی داور دارد، چـه داوری بـرای ایـن 

بـازی انتخـاب می شـود.
در وهلـه اول بایـد ایـن نکتـه را متذکـر 
شـد کـه برخـلاف دربـی قبلـی کـه فقـط 
بنیادی فر این مدرک را داشت و کمیته 
داوران تنهـا انتخابـش ایـن داور بـود، 
امـا در فاصلـه دو دربـی سـایر داوران 
بین المللـی هـم فرصـت پیـدا کردنـد 
تـا در کشـور عربسـتان و تاجیکسـتان 
دوره دیـده و تمـام داوران بین المللـی تـا 
قبـل از دربـی ایـن مـدرک بـه دستشـان 
خواهـد رسـید و از ایـن بابـت کمیتـه 
داوران برای انتخاب داور وسط مشکلی 
نـدارد و از بیـن هفـت داور بین المللـی 
)موعـود بنیادی فـر، پیـام حیـدری، بیژن 
حیـدری، حسـن اکرمی، وحیـد کاظمی، 
امیـر عرب براقـی و مرتضـی منصوریـان( 
می توانـد یـک نفـر را بـرای قضـاوت ایـن 
دیـدار انتخـاب کنـد، امـا نکتـه بعـدی در 
خصوص استفاده از وی ای آر این است 
کـه عـلاوه بـر داور وسـط و کمک هایـش 

باید سـه داور در اتاق وار حضور داشـته 
باشـند و بـه داور وسـط در حیـن بـازی 
کمـک کننـد کـه در ایـن میان کار کمیته 

داوران سـخت خواهـد شـد.
 

بنیادی فر و دو داور خانم 
لایسنس اتاق وار دارند

برخـلاف اطلاعـات اشـتباهی کـه در 
ر  وران در اختیـا گذشـته کمیتـه دا
مخاطـب فوتبـال قـرار داد، موعـود 
بنیادی فـر عـلاوه بـر مـدرک لایسـنس 
داخـل زمیـن توانسـته حـدود یـک سـال 
و نیـم پیـش مـدرک لایسـنس اتـاق وار 
را هـم کسـب کنـد و در بیـن هفـت داور 
بین المللـی تنهـا داوری اسـت کـه ایـن 
مـدرک را دارد، امـا اگـر کمیتـه داوران؛ 
داور وسـط خـود را از بیـن شـش داور 
دیگـر انتخـاب کنـد و بخواهـد از موعـود 
بنیادی فـر در اتـاق وار اسـتفاده کـرده تـا 
نیـازی بـه داوران خارجـی در ایـن اتـاق 
نباشد، نیاز است تا دو داور دیگر نیز در 
کنـار موعـود در ایـن اتـاق حضور داشـته 
باشـند. نکتـه قابـل توجـه در ایـن زمینـه 
کـه کمتـر کسـی می دانـد اینکـه در بیـن 
داوران ایرانی غیر از موعود دو داور خانم 
نیز توانستند لایسنس اتاق وار را کسب 
کننـد و اگـر کمیتـه داوران و فدراسـیون 
بخواهند، آن دو می توانند در بازی دربی 
کنـار بنیادی فـر در اتـاق وار کوبـل داوری 
را تکمیـل کننـد. اگـر کمیتـه داوران تـا 
آن زمـان بخواهـد و چنیـن تصمیمـی 
بگیـرد قربانـی و ذکایـی دو داور خانمـی 
هسـتند کـه بـرای نخسـتین بار بـه دربی 
ورود کرده و تاریخ ساز می شوند و برای 
همیشـه در تاریـخ دربـی نـام آنهـا حـک 

خواهـد شـد.
 

همه چیز به همت کمیته 
داوران بر می گردد

قربانی: توانایی قضاوت در 
دربی را داریم

 از بین دو داور خانمی که لایسنس اتاق 
وار را دارنـد، توانسـتیم بـا مهسـا قربانـی 
همـکلام شـویم؛ داوری کـه در سـال 
2021 توانسـته این مدرک را بگیرد و در 
حـال حاضـر آمـاده اسـت تـا اگـر انتخاب 

کمیتـه داوران در دربـی باشـد بـه کوبـل 
داور کمـک کنـد. قربانـی در خصـوص 
انتخـاب احتمالـی بـرای دربـی می گوید: 
»من و خانم ذکایی این مدرک را کسب 
کرده ایـم و اگـر کمیتـه داوران تصمیـم 
بگیـرد در دربـی از مـا اسـتفاده کنـد، 
بـه کوبـل داوری کمـک خواهیـم کـرد.«

خیلی هـا معتقدنـد داوران خانم تجربه 
لازم بـرای کمـک بـه کوبـل داوری را 
نـدارد. چقـدر بـا ایـن موضـوع موافـق 
هسـتید؟ قربانـی در پاسـخ می گویـد: 
»تفکیـک جنسـیتی معنایـی نـدارد. 
مـن و خانـم ذکایـی دانـش و توانایـی 
قضـاوت را داریـم و اگـر همـت کمیتـه 
داوران باشـد و چنیـن تصمیـم بگیرند، 
بهترین تصمیمات را در دربی خواهیم 
گرفـت.« بـا توجـه بـه اینکـه کمیتـه 
داوران اجـازه مصاحبـه بـه داوران 
فعـال را نمی دهـد، خانـم قربانـی فقـط 
احسـاس خـود در خصـوص حضـور 
دربـی را بیـان کـرد و بـه ایـن نکته اشـاره 
داشـت کـه نمی توانـد بیشـتر از ایـن 

صحبـت کنـد.
 

قضاوت خانم ها در دربی؟
افشاریان: احتمال هر چیزی 

وجود دارد
 خـداداد افشـاریان بـه عنـوان رئیـس 
کمیتـه داوران معتقـد اسـت کـه ورود 
وی ای آر بـه لیـگ برتـر می توانـد باعـث 
شـود کـه او نفـس راحتـی بکشـد. بـه 
همین دلیل در دربی قبلی تمام تلاش 
خودش را انجام داد تا دربی با سیستم 
ویدیویی برگزار شود. چندی پیش هم 
چنـد دسـتگاه وی ای آر را خریدنـد تـا 
از ایـن بابـت مشـکلی نداشـته باشـند 
و بنـا بـر ادعـای افشـاریان چنـد بـازی 
در نیم فصـل دوم را بـا وی ای آر برگـزار 
می کنند و احتمال زیاد در دربی پیش 
رو از ایـن سیسـتم دوبـاره اسـتفاده 
می شـود، امـا بـا توجـه بـه نکاتـی کـه 
پیـش از ایـن گفتـه شـد، اسـتفاده از 
سیستم مستلزم این است که داوران 
بـه علـم اسـتفاده از آن مجهـز باشـند و 
بـا توجـه بـه اینکـه هنـوز بـرای حضـور 
در اتـاق وار داوران مـا دچـار مشـکل 

هسـتند، ایـن سـؤال پیـش می آیـد 
کـه افشـاریان حاضـر اسـت از دو داور 
خانم در این اتاق اسـتفاده کند. وقتی 
ایـن سـؤال را پیـش روی افشـاریان 
یـد:  یـم، در پاسـخ می گو ر می گذا
»اسـتفاده از داوران خانـم در دربـی؟ 
احتمال هر چیزی وجود دارد.« در این 
زمینـه بـه تصمیـم نهایـی رسـیده  اید؟ 
افشـاریان در پاسـخ می گویـد: »بـاور 
کنیـد در ایـن زمینـه بـه نتیجـه قطعـی 
نرسـیدیم و بـه مـا فرصـت بدهیـد تـا 
در ایـن خصـوص بـه نتیجـه برسـیم.« 
شـما پاسـخ قطعـی در زمینـه اسـتفاده 
از داوران خانـم ندادیـد آیـا بـرای اینکـه 
از داور خارجی در دربی استفاده نکنید 
حاضـر هسـتید از داوران خانمـی کـه 
مجهـز بـه ایـن علـم هسـتند اسـتفاده 
کنیـد؟ رئیـس کمیتـه داوران در ایـن 
زمینـه می گویـد: »دفعـه پیـش داوران 
اتاق وار بی تجربه بودند و چندان قوی 
عمـل نکردنـد و مـا در ایـن زمینـه دچـار 
مشـکل شـدیم. ایـن بـار نیـاز اسـت که 
ما با وسواس بیشتری داوران اتاق وار 
را انتخـاب کنیـم.« اینطـوری احتمـال 
اسـتفاده از داوران خانم کم می شـود! 
افشـاریان در ایـن زمینـه می گویـد: 
»مـا هنـوز تصمیـم نگرفته ایـم. بـاز 
هـم تکـرار می کنـم؛ احتمـال هرچیـزی 

هسـت.«
 

استفاده از داور عربستانی در 
اتاق وار؟

بـا توجـه بـه ملاحظاتـی کـه وجـود دارد 
شـاید احتمال اسـتفاده از داوران خانم 
کـم باشـد، امـا در صورتـی کـه در دربـی 
هـم نتواننـد از ایـن دو داور اسـتفاده 
کننـد در بازی هایـی کـه حساسـیت 
کمتـری دارد، می تـوان از حضـور ایـن 
داوران اسـتفاده کرد. اما اگر قرار باشـد 
مثـل دفعـه گذشـته )در بـازی دربـی( در 
اتـاق وار از داور خارجـی اسـتفاده شـود، 
کمیتـه داوران قصـد دارد از بیـن داوران 
ازبکسـتان، قطـر و عربسـتان، در اتـاق 
وار اسـتفاده کنـد کـه بـه دلیـل تجربـه 
داوران عربسـتانی احتمـال اسـتفاده از 

آنهـا خیلـی بیشـتر اسـت.

 بـاز هـم شـانس کاظمـی و دکتـر 
بیـژن بیشـتر اسـت

 نکتـه مهمـی کـه غیـر از انتخـاب داوران 
اتـاق وار بایـد در زمینـه انتخـاب داور 
دربـی اشـاره کـرد ایـن اسـت کـه کمیتـه 
داوران برای دربی پیش رو از کدام داور 
اسـتفاده خواهـد کـرد. کمیتـه داوران 
بـرای ایـن بـازی حسـاس قطعـاً از داوران 
بین المللـی اسـتفاده می کنـد و احتمـال 
اسـتفاده از داور ملی صفر اسـت، چون 
کـه داوران بین المللـی فقـط مـدرک 
لایسنس را دارند و برای استفاده از وی 
ای آر بایـد از داوری اسـتفاده شـود کـه 
مجهز به این دانش اسـت. نکته بعدی 
در این زمینه این است که بنیادی فر به 
دلیـل حضـور در دربـی قبلـی به احتمال 
خیلـی زیـاد داور وسـط نخواهـد بـود و از 
بیـن شـش داور دیگـر بین المللـی یـک 

نفـر داور وسـط خواهـد شـد.
 امـا نکتـه اینجـا اسـت کـه بـا وجـود 
اینکـه ایـن روزهـا گفتـه می شـود امیـر 
عرب براقـی شـانس زیـادی از بقیـه 
داوران دارد، امـا بـه دلیـل تجربـه کـم او، 
بعید است که افشاریان و دستیارانش 
ایـن داور را بـرای چنیـن بـازی حساسـی 
انتخـاب کننـد. آنچـه از کمیتـه داوران 
بـه گـوش می رسـد ایـن اسـت کـه بیـژن 
حیـدری و وحیـد کاظمـی دو گزینـه 
اصلـی افشـاریان هسـتند، البتـه هـر 
کدام از این گزینه ها هم شرایط خاص 
خودشـان را دارنـد. وحیـد کاظمـی بـه 
دلیـل اسـتفاده زیـاد از کارت در داخـل 
زمیـن کمیتـه داوران را دچـار شـک و 
تردیـد می کنـد و دکتـر حیـدری بـه دلیـل 
اینکـه چنـد هفتـه پیـش نمـره خوبـی از 
قضاوت خود نگرفت، این ابهام را ایجاد 
می کنـد کـه رئیـس کمیتـه داوران بـرای 
انتخابش دچار شـک شـود، اما شـانس 
حیـدری بیـش از کاظمـی اسـت چـون 
سـابقه قضـاوت دربـی را دارد و تجربـه 
و کاریزمـای او در داوری بـه کمکـش 
خواهـد آمـد. البتـه بایـد ایـن نکته را هم 
متذکر شـد که افشـاریان و دستیارانش 
قابـل پیش بینـی نیسـتند و جلسـات 
شـبانه و آنلاینی که دارند ممکن اسـت 

تمـام معـادلات را بـه هـم بریـزد.

 افشاریان: احتمال هر چیزی وجود دارد
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